
1

2006BEM66 bijlage 1 
Samenvattend verslag van het bestuurlijk overleg van GS van Utrecht met het college van  
B&W van Abcoude op 10 mei 2006 te Abcoude. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Aanwezig: 
B&W van Abcoude: J. Streng, mw. J. Vonk, K. Veldhuyzen van Zanten, D. Kok en H. van den 
Boogaard (secretaris). 
GS van Utrecht:  J.P.J. Lokker en H. Versteeg (ambtenaar). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
De heer Streng opent het overleg en heet de provincie van harte welkom. In dit gesprek staat centraal 
de bestuurlijke toekomst van Abcoude. Dit overleg is ook een vervolg op het bestuurlijk overleg met 
het vorige college ( vóór de gemeenteraadsverkiezingen). 
Na de verkiezingen heeft er een omslag in standpunten plaatsgevonden. Vóór de verkiezingen zocht 
Abcoude de oplossing van de problemen in samenwerking (8 van de 13 raadsleden), na de 
verkiezingen zoekt het college de oplossing in herindeling met de nodige mitsen en maren (9 van de 
13 raadsleden). Opvallend is, dat qua uitslag een gemeentelijke herindeling geen verkiezingsitem is 
geweest ondanks dat dit prominent in verkiezingsprogramma’s stond.  
 
Het collegeakkoord SVAB-VVD-CDA wordt overhandigd. In paragraaf 1 Bestuurlijke toekomst van 
het akkoord worden de intenties/randvoorwaarden over dit onderwerp genoemd. 
Voor Abcoude is herindeling onontkoombaar. Het college wil de regie houden op het herindelings-
proces en dit proces krachtig ingaan. De identiteit van Abcoude en Baambrugge moet worden 
gewaarborgd. Het college zal in eerste instantie de mogelijkheden van herindeling verkennen met De 
Ronde Venen, Loenen en eventueel met Breukelen. Alternatieve varianten zoals Amstelveen of 
Ouderamstel worden niet bij voorbaat uitgesloten.  
Voor Abcoude is van belang dat projecten die in de afgelopen periode min of meer in de steigers zijn 
gezet, de komende vier jaar worden uitgevoerd. Dit is essentieel in het licht van de meerjarenbegroting 
maar ook om zaken afgehandeld te hebben voordat de herindeling een feit is. 
 
De heer Lokker memoreert het vorige gesprek over dit onderwerp. Het provinciebestuur zal in deze 
periode de gemeenten Abcoude, Loenen, Breukelen en De Ronde Venen spreken om bestuurlijke 
duidelijkheid te krijgen over de oplossingsrichtingen voor het verbeteren van de bestuurskracht van 
het Vecht- en Plassengebied in regionaal perspectief. De provincie doet dat als partner van gemeenten 
maar draagt ook medeverantwoordelijkheid voor de kwaliteit van het openbaar bestuur. De provincie 
is niet a a-priori uit op herindeling; het gaat om het versterken van de bestuurskracht. 
In de statencommissie Bestuur en Middelen van 20 maart 2006 is gesproken over de uitkomsten van 
de kwaliteitsmetingen. De statencommissie heeft GS gevraagd om vóór het zomerreces verslag te doen 
van de uitkomsten van het bestuurlijk overleg met de nieuwe colleges van de gemeenten in het Vecht- 
en Plassengebied. GS zullen mede op basis van de uitkomsten van deze gesprekken, de 
kwaliteitsrapporten en andere onderzoeksgegevens in juni een beslissing nemen over de  
oplossingsrichting van dit bestuurlijk vraagstuk. De nota wordt besproken in de vergadering van de 
commissie BEM op 19 juni2006. Als wordt besloten om een arhi-procedure te starten zal dat traject na 
het zomerreces worden gestart.  
In het open overleg van de arhi-procedure zullen de daarbij betrokken gemeentebesturen worden 
gevraagd naar hun voorkeur van fusiepartner(s) en de onderbouwing van hun voorkeur(en). Mede op 
basis van de uitkomsten van het open overleg stellen GS het herindelingsontwerp vast. In het ontwerp 
zullen naar verwachting meerdere herindelingsvarianten worden onderzocht en zullen GS hun  
voorkeursvariant kenbaar maken en toelichten. Vervolgens zal het ontwerp ter inzage worden gelegd. 
Gemeenteraden en andere belanghebbenden worden in de gelegenheid gesteld om hierop te reageren.  
 
Financieel toezicht in herindelingsprocedure 
Voor Abcoude is belangrijk dat projecten die in meer of mindere mate in de steigers zijn gezet in de 
voorgaande perioden, in deze collegeperiode tot uitvoering komen. De gemeenten worden in een 
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herindelingsprocedure onder preventief financieel toezicht geplaatst. Dit toezicht mag er niet toe 
leiden dat projecten worden stilgezet of getemporiseerd. 
De heer Lokker meldt dat gemeenten niet direct bij de start van de arhiprocedure onder financieel 
toezicht worden geplaatst. Het financieel toezicht in arhiprocedures heeft tot doel om ‘potverteren’ te 
voorkomen. Het is niet te verwachten dat uitgaven die noodzakelijk zijn voor de leefbaarheid van de 
gemeente worden tegengehouden. Indien gewenst kan hierover worden gesproken met de heer Van 
Bergen, gedeputeerde financieel toezicht Utrechtse gemeenten.  
 
Provinciegrenzen 
Voor het oplossen van de bestuurlijke problemen in het Vecht- en Plassengebied hoeven 
provinciegrenzen niet heilig te zijn. Maar voor GS is in eerste instantie de oriëntatie voor de 
oplossingsrichting gericht op het grondgebied van de provincie Utrecht; De Ronde Venen, Abcoude, 
Loenen en Breukelen. Amstelveen of Ouderamstel zijn voor de provincie Utrecht niet logisch. 
Er is een goed contact met Noord-Holland over de bestuurlijke ontwikkelingen die in de Gooi- en 
Vechtstreek plaatsvinden en die mogelijk van invloed zouden kunnen zijn op het Utrechtse. Maar 
vooralsnog zijn er geen signalen die van invloed zijn op de Utrechtse situatie. 
 
Arhi-procedure/open overleg 
Een arhi-procedure start met de fase van het open overleg tussen GS met de colleges van B&W. In 
deze fase wordt goed geluisterd naar de gemeenten, wat vinden zij van de arhiprocedure, is er een 
voorkeursvariant, zo ja, welke en waarom, wat vinden zij belangrijk voor hun inwoners. Het is 
belangrijk dat gemeenten hun opvatting melden. Het mag geen dictaat van de provincie zijn.  
 
De heer Lokker stelt vast dat Abcoude goed bezig is over de invulling van de bestuurlijke toekomst 
van Abcoude. Het is belangrijk dat de gemeente daartoe zelf initiatief neemt. Hij ziet dan ook met 
belangstelling de brief van het college tegemoet waarin geclausuleerd gevraagd wordt om een 
arhiprocedure te starten. Feit is dat in het kader van een arhiprocedure onderzoek kan worden gedaan 
naar de verschillende varianten als oplossing voor de gesignaleerde problemen.  
 
Afspraak: een overzicht van arhiprocedure en de verdeling van verantwoordelijkheden voor 
gemeenten en provincie wordt toegezonden. 
 


